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Abstract  

In this work formulation of Henna gel and cream were achieved. A blend of 

Gum Arabic and Karaya Gum was used along with Henna extract to formulate a 

paste for cosmetic and natural uses. 

The physical properties of the prepared Henna gel and cream were 

investigated and adjusted to improve their quality. 

The henna cream was prepared using Henna solution 5.75 % and Karaya gum 

6.3% , the physical properties of the cream were determined, pH was equal to 4.55 

and moisture was equal to 63.91%. 

The gel was prepared using Henna solution 5.75 %, Karaya gum 6.3% and 

gum arabic13.5% , the physical properties of the gel were determined, pH was equal 

to 4.48 and moisture was equal to 65.88% 
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 المستخلص
مزيج من الصتتتتتمر العرمي ولتتتتتمر الكراي    تم استتتتتتخ ام تم تكوين هلام وكريم الحنة,, في هذا العمل

 معجون يصلح للإستخ ام ت التجميلية والطبيعيةم لإض فة إلى مستخلص الحنة لتكوين 

   . مجودته لرفع مستوىاءمته  وم و لهلام وكريم الحنةتمت دراسة الخص ئص الفيزي ئية 

% وم راستتة الخوا  6.3 ولتتمر الكراي   % 5.75 تم تحضتتير كريم الحنة م ستتتخ ام محلوح الحنة 

 % 63.91والرطومة  4.55 الفيزي ئية للكريم وج  ان الرقم الهي روجيني

 والصتتتتمر العرمي   %6.3 ولتتتتمر الكراي  % 5.75  تم تحضتتتتير الهلام م ستتتتتخ ام محلوح الحنة 

 %65.88والرطومتتة  4.48% ومتت راستتتتتتتتة الخوا  الفيزيتت ئيتتة للهلام وجتت  ان  الرقم الهيتت روجيني   13.5
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